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朝陽科技大學
097學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	1131
	Course Number
	1131

	授課教師
	莊耿忠
	instructor
	,

	中文課名
	貨幣理論與政策
	Course Name
	Monetary Theory and  Policies

	開課單位
	財務金融系(四日)四A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	3
	Credits
	3

	課程目標
	1.以經濟分析的觀點講授貨幣與銀行的關係。 2.經由金融市場的發展,探討金融業的功能。 3.透過案例講解達到理論與實務之融會貫通。 4.藉由群體討論、個案研究，達到活學、活用的目標。
	Objectives
	1.To explain the relationship between money and banking by economic analysis. 2.To study the functions of financual markets through the development of markets. 3.To intergate the theory and practice of money and banking

	教材
	1.Mishkin, F. S., "The Economics of Money, Banking, and FinancialMarkets." Addison Wesley, 2000.

2.李榮謙,貨幣銀行學,智勝文化,民90年。

3.沈中華,貨幣銀行學-全球的觀點,新陸書局,民88年。
	Teaching Materials
	1.Mishkin, F. S., "The Economics of Money, Banking, and FinancialMarkets." Addison Wesley, 2000.

2.李榮謙,貨幣銀行學,智勝文化,民90年。

3.沈中華,貨幣銀行學-全球的觀點,新陸書局,民88年。

	成績評量方式
	1.期中報告   30%

2.期末報告   30%

3.課程參與   40%
	Grading
	1.Midterm report 30%

2.Final report  30%

3.Curriculum participation  40%

	教師網頁
	

	教學內容
	1.以經濟分析的觀點講授貨幣與銀行的關係。

2.經由金融市場的發展,探討金融業的功能。

3.透過案例講解達到理論與實務之融會貫通。

4.藉由群體討論、個案研究，達到活學、活用的目標。
	Syllabus
	1. To explain the currency and the bank relations by economic analysis's viewpoint. 

2. By way of financial market development, discussion financial industry function. 

3. penetrates the case explanation to achieve the theory and the practice achieving mastery through a comprehensive study. 

4. Discussing, case studying  by groups, achieves goal which lives study, applies flexibly.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

